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Yttrande till SAMRÅD ENLIGT MILJÖBALKEN, Kraftverksstation i Sävar  

Den hydrologiska regimen i Sävarån bedöms idag som "måttlig" påverkad. Detta är den största 

anledningen till varför Sävarån inte uppnår ”god” status idag. Detta mål skall dock uppnås senast 

2027. Förbättringsmöjligheter finns. Därför anser Naturskyddsföreningen i Umeå att arbetet för att 

uppnå miljömålet ”god ekologisk status” för hela ån inom 10 år måste fortsätta.  

Enligt komplettering till samrådsunderlag, Figur 11, avleds ungefär 25% av vattenflödet i Sävarån till 

kraftverket under stora delar av året. Under vintern ligger andelen upp till 37%. 

Naturskyddsföreningen i Umeå är förundrade över samrådsunderlagets slutsatser att en sådan stor 

vattenavledning inte skulle påverka älvens hydrologiska regimer på ett signifikant sätt. Om orsaken 

inte ligger i kraftverket, vad är då anledningen till att den hydrologiska regimen i Sävarån idag 

bedöms som "måttlig" påverkad?  

Även om det inte på efterhand går att bevisa kraftverkets eventuella negativa påverkan på Sävaråns 

ekologiska och hydrologiska status, så skulle vi dock gärna se ytterligare utredningar om hur den 

hydrologiska regimen eventuella förändringar om en nedläggning av kraftverket skulle ske.  

Men tanke på den nya lagstiftning som diskuteras just nu i riksdagen angående vattenkraftverk, 

anser Naturskyddsföreningen i Umeå att varje möjlighet skall undersökas för att förbättra situationen 

i våra älvar. Därför anser vi, ifall kraftverket skulle ges tillstånd, att kraftföretaget med lämplig 

kompensationsavgift borde bidra i arbetet med att förbättra den hydrologiska, kemiska och 

ekologiska statusen i hela Sävarån. Målet borde därmed vara att arbeta för en förbättrad situation i 

hela Sävaråns avrinningsområde. 

Naturskyddsföreningen i Umeå 
 


